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Abstract

This  study was conducted  during the period between June-July, 

2003 to study cytomegalovirus (CMV) among blood donors and antenatal 

women.

A total of 250 randomly selected individuals were included. One 

hundred and fifty  were blood donors  attending Khartoum blood Bank 

Hospital for donation and the remaining hundred were antenatal women 

attending Omdurman Maternity hospital for antenatal care.

Data were collected by questionnaire after a verbal consent, then, 

venous  blood  was  collected  and  tested  for  CMV IgG Ab,  by  ELISA 

technique (Human).

The  study  showed  that  the  prevalence  of  CMV  among  blood 

donors and antenatal  women was (77%, 95%) respectively.  The study 

also showed that  surgical operation and blood transfusion increase the 

risk of CMV infection (RR = 1, 2, 1.1; P > 0.05).

The study also showed that there was increasing risk of abortion 

among ladies with CMV infection.

Fever  and  skin  rash  were  less  frequently  associated  with  CMV 

infections.
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مممم مممممممم

  - و        يولي و يوني ن بي ا م ترة الف ي ف ة الدراس ذه ه  م2003أجريت

بفيروس     الإصابة نسبة . CMVلدراسة والحوامل     الدم متبرعي بين

   . . يمثلون    وخمسون مائة ًا شخص وخمسون مائتان الدراسة  شملت

رون          الخ ائة والم ، وم الخرط فى بمستش دم ال ك بن ن م دم برعي  مت

 . بأمدرمان     الولدة بمستشفى حوامل نساء

ارك         المش ة موافق د بع استبيان طريق عن المعلومات جمع  تم

   .      . ات   العين ل ك ت فحص ات العين أخذ تم ثم ومن ًا شفوي الدراسة  في

روس       لفي ادة مض ام أجس ى عل ا احتوائه ة نوع   CMVلمعرف  IgGمن

فحص   .Humanشركة  ELISAباستخدام

روس        بفي ابة الإص بة نس أن ة الدراس نتيجة  بين CMVأوضحت

تهدفين  على%     77و% 95المس الدم ومتبرعي للحوامل  بالنسبة

التوالي.

سابق           دم نقل أو سابقة عملية إجراء أن الدراسة أوضحت  كما

روس         بفي الإصابة احتمالت من تزيد التي العوامل  معدل. CMVمن

احتمالية   1.2،  1.1الخطورة  ( )P > 0.05عند

ن          بي الإجهاض احتمال معدل من تزيد بالفيروس الإصابة أن  كما

السيدات.

ابين        المص د عن ًا دوث ح ل أق دي الجل ح والطف ى الحم انت  ك

بالفيروس.
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